



Crna Gora
JU Centar za socijalni rad za opštine Nikšić,
Plužine i Šavnik

Adresa: Njegoševa br. 10
81400 Nikšić, Crna Gora
Tel: +382 40 215 192
Fax: +382 40 220 034
www.csrrcg.me

Služba za materijalna davanja i pravne poslove

Br. 04 – 128/25-880/2

17.04.2025. godine

Na osnovu čl. 13, 14, 24, 30, 31, 32, i 34 Zakona o slobodnom pristupu informacijama („Sl. list CG“ br. 44/12, 30/17), JU Centar za socijalni rad za opštine Nikšić, Plužine i Šavnik, odlučujući po zahtjevu Vujačić Dražena od 03.04.2025. godine, za slobodan pristup informacijama, d o n o s i

RJEŠENJE

Vujačić Draženu iz Nikšića, dozvoljava se pristup informacijama traženim zahtjevom od 03.04.2025. godine.

Obrazloženje

Dana 03.04.2025. godine, JU Centru za socijalni rad Nikšić, Plužine i Šavnik obratio se Vujačić Dražen iz Nikšića, tražeći, shodno Zakonu o slobodnom pristupu informacijama, informaciju da li će mu i kada biti uplaćena naknada za novorođenče, tačnije kada će mu biti isplaćena razlika predviđena usklađivanjem naknada za svu djecu rođenu nakon 03.06.2024. godine.

U sprovedenom postupku, Centar je ispitao sve odlučne činjenice i okolnosti koje su od značaja za odlučivanje i utvrdio da je supruga podnosioca zahtjeva Tijana Đilas, rješenjem ovog Centra br.0201-9314/2024-2 od 05.09.2024.godine ostvarila pravo na naknadu za prvorodeno dijete, u iznosu od 1000 eura, što podnosilac zahtjeva ne osporava.

Iznos naknade za prvorodeno dijete izmjenama i dopunama zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti („Sl. list CG“ br. 48/24 od 24.05.2024.godine), ostao je isti, tako da ne postoji zakonski osnov za isplatu razlike.

Kako se usvaja Vaš predmetni zahtjev, dostavljamo Vam sledeća dokumenta:

- Odluku o usklađivanju visine osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje i visine materijalnih davanja iz socijalne i dječje zaštite („Sl. list CG“ br. 080/24 od 16.08.2024.)

- Odluku o usklađivanju visine osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje i visine materijalnih davanja iz socijalne i dječje zaštite („Sl. list CG“ br. 009/25 od 07.02.2025.) i

- Ukaz o proglašenju zakona o izmjenama i dopunama zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, („Sl. list CG“ br. 048/24 od 24.05.2024.)

Odobrene informacija biće dostavljena na mail adresu podnosioca zahtjeva.

Upustvo o pravnoj zaštiti: Protiv ovog rješenja može se izjaviti žalba Agenciji za zaštitu podataka o ličnosti i pristup informacijama u roku od 15 dana od dana prijema istog, a podnosi se preko ovog Centra.

Obradila: Nikolić Danijela, dipl.pravnik

A. Hukonati



Branka Raonić

Branka Raonić
Direktorica

DOSTAVITI:

- 1x Dražen Vujačić
- 1x u predmet
- 1x arhivi

1244.

Na osnovu člana 38 stav 3 i člana 58 stav 3 Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti ("Službeni list CG", br. 27/13, 1/15, 42/15, 47/15, 56/16, 66/16, 1/17, 31/17, 42/17, 50/17, 59/21, 145/21, 3/23 i 48/24), Ministarstvo socijalnog staranja, brige o porodici i demografije donijelo je

ODLUKA

O USKLAĐIVANJU VISINE OSNOVA ZA OSTVARIVANJE PRAVA NA MATERIJALNO OBEZBJEĐENJE I VISINE MATERIJALNIH DAVANJA IZ SOCIJALNE I DJEČJE ZAŠTITE

("Službeni list Crne Gore", br. 080/24 od 16.08.2024)

Član 1

Ovom odlukom utvrđuje se visina osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje i visina materijalnih davanja iz člana 22 stav 1 tačka 1 i čl. 31, 32, 33, 36, 39a, 41, 44 i 54 Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, i to:

1) visina osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje iznosi mjesečno, za:

- pojedinca 89,84 eura,
- porodicu sa jednim članom 89,84 eura,
- porodicu sa dva člana 107,89 eura,
- porodicu sa tri člana 129,52 eura,
- porodicu sa četiri člana 152,88 eura,
- porodicu sa pet i više članova 170,82 eura;

2) visina materijalnih davanja iz socijalne zaštite:

a) visina materijalnog obezbjeđenja za pojedinca, odnosno porodicu koji nemaju prihoda iznosi mjesečno, za:

- pojedinca 89,84 eura,
- porodicu sa jednim članom 89,84 eura,
- porodicu sa dva člana 107,89 eura,
- porodicu sa tri člana 129,52 eura,
- porodicu sa četiri člana 152,88 eura,
- porodicu sa pet i više članova 170,82 eura,
- lice koje je bilo dijete bez roditeljskog staranja 170,82 eura;

b) visina lične invalidnine iznosi mjesečno 303,90 eura;

c) visina lične invalidnine za lice koje nije korisnik prava na dodatak za njegu i pomoć u skladu sa Zakonom o socijalnoj i dječjoj zaštiti iznosi mjesečno 192,44 eura;

č) visina dodatka za njegu i pomoć iznosi mjesečno 89,16 eura;

ć) visina troškova sahrane iznosi 445,90 eura;

d) visina naknade roditelju ili staratelju korisnika prava na ličnu invalidninu iznosi mjesečno 263,31 eura;

3) visina materijalnih davanja iz dječje zaštite:

a) visina naknade za novorođeno dijete iznosi:

- za prvorodeno dijete 1000 eura,
- za drugorođeno dijete 1500 eura,
- za trećerodeno dijete 2000 eura,
- za četvrtorođeno i svako sljedeće 2500 eura;

b) visina naknade za novorođeno dijete za korisnika materijalnog obezbjeđenja iznosi:

- za prvorodeno dijete 1100 eura,
- za drugorođeno dijete 1600 eura,
- za trećerodeno dijete 2100 eura,

96.

Na osnovu člana 38 stav 3 i člana 58 stav 3 Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti ("Službeni list CG", br. 27/13, 1/15, 42/15, 47/15, 56/16, 66/16, 1/17, 31/17, 42/17, 50/17, 59/21, 145/21, 3/23 i 48/24), Ministarstvo socijalnog staranja, brige o porodici i demografije, donijelo je

ODLUKA

O USKLADIVANJU VISINE OSNOVA ZA OSTVARIVANJE PRAVA NA MATERIJALNO OBEZBJEĐENJE I VISINE MATERIJALNIH DAVANJA IZ SOCIJALNE I DJEČJE ZAŠTITE

("Službeni list Crne Gore", br. 009/25 od 07.02.2025)

Član 1

Ovom odlukom utvrđuje se visina osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje i visina materijalnih davanja iz člana 22 stav 1 tačka 1 i čl. 31, 32, 33, 36, 39a, 41, 44 i 54 Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, i to:

1) visina osnova za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje iznosi mjesečno, za:

- pojedinca 94,29 eura,
- porodicu sa jednim članom 94,29 eura,
- porodicu sa dva člana 113,23 eura,
- porodicu sa tri člana 135,93 eura,
- porodicu sa četiri člana 160,45 eura,
- porodicu sa pet i više članova 179,28 eura;

2) visina materijalnih davanja iz socijalne zaštite:

a) visina materijalnog obezbjeđenja za pojedinca, odnosno porodicu koji nemaju prihoda iznosi mjesečno, za:

- pojedinca 94,29 eura,
- porodicu sa jednim članom 94,29 eura,
- porodicu sa dva člana 113,23 eura,
- porodicu sa tri člana 135,93 eura,
- porodicu sa četiri člana 160,45 eura,
- porodicu sa pet i više članova 179,28 eura,
- lice koje je bilo dijete bez roditeljskog staranja 179,28 eura;

b) visina lične invalidnine iznosi mjesečno 318,94 eura;

c) visina lične invalidnine za lice koje nije korisnik prava na dodatak za njegu i pomoć u skladu sa Zakonom o socijalnoj i dječjoj zaštiti iznosi mjesečno 201,97 eura;

č) visina dodatka za njegu i pomoć iznosi mjesečno 93,57 eura;

ć) visina troškova sahrane iznosi 467,97 eura;

d) visina naknade roditelju ili staratelju korisnika prava na ličnu invalidninu iznosi mjesečno 276,34 eura;

3) visina materijalnih davanja iz dječje zaštite:

a) visina naknade za novorođeno dijete iznosi:

- za prvorodeno dijete 1049,50 eura,
- za drugorođeno dijete 1574,25 eura,
- za trećerodeno dijete 2099,00 eura,
- za četvrtorođeno i svako sljedeće 2623,75 eura;

b) visina naknade za novorođeno dijete za korisnika materijalnog obezbjeđenja iznosi:

- za prvorodeno dijete 1154,45 eura,
- za drugorođeno dijete 1679,20 eura,
- za trećerodeno dijete 2203,95 eura,

718.

Na osnovu člana 95 tačka 3 Ustava Crne Gore donosim

UKAZ

O PROGLAŠENJU ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SOCIJALNOJ I DJEČJOJ ZAŠTITI

("Službeni list Crne Gore", br. 048/24 od 24.05.2024)

Prolašavam Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o socijalnoj i dječjoj zaštiti, koji je donijela Skupština Crne Gore 28. saziva na Petoj sjednici Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2024. godini, dana 13. maja 2024. godine.

Broj: 011/24-739/2-01

Podgorica, 17. maj 2024. godine

Predsjednik Crne Gore,

Jakov Milatović, s.r.

Na osnovu člana 82 stav 1 tačka 2 Ustava Crne Gore i Amandmana IV stav 1 na Ustav Crne Gore, Skupština Crne Gore 28. saziva, na Petoj sjednici Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2024. godini, dana 13. maja 2024. godine, donijela je

ZAKON

O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SOCIJALNOJ I DJEČJOJ ZAŠTITI

Član 1

U Zakonu o socijalnoj i dječjoj zaštiti ("Službeni list CG", br. 27/13, 1/15, 42/15, 47/15, 56/16, 66/16, 1/17, 31/17, 42/17, 50/17, 59/21, 145/21 i 3/23) član 41 mijenja se i glasi:

"Jedan od roditelja, usvojilac, staralac ili hranitelj može ostvariti pravo na jednokratnu naknadu za novorođeno dijete do navršene jedne godine života djeteta.

Naknada za novorođeno dijete iznosi:

- za prvorodeno dijete 1000 eura;

- za drugorođeno dijete 1500 eura;

- za trećerođeno dijete 2000 eura; i

- za četvrtođeno i svako sljedeće 2500 eura.

Naknada iz stava 2 ovog člana za korisnika prava na materijalno obezbjeđenje uvećava se za 100 eura."

Član 2

Poslije člana 175e dodaju se dva nova člana koji glase:

"Početak primjene

Član 175f

Odredbe člana 41 st. 2 i 3 ovog zakona primjenjivaće se od dana stupanja na snagu, na način:

- što će se akt nadležnog organa državne uprave o odobravanju prava na jednokratnu naknadu za prvorodeno dijete od 1000 eura, donesen u skladu sa članom 41 stav 2 alineja 1 i stav 3 ovog zakona izvršiti u roku od 15 dana od dana donošenja ovog akta; i
- što će se akt nadležnog organa državne uprave o odobravanju prava za jednokratnu naknadu, donesen u skladu sa članom 41 stav 2 al. 2,3 i 4 i stav 3 ovog zakona, u dijelu isplate odobrene naknade u visini od 1000 eura izvršiti u roku od 15 dana od dana donošenja ovog akta, dok će se isplata razlike sredstava do punog iznosa odobrene naknade za drugorođeno, trećerođeno, četvrtođeno i svako sljedeće dijete izvršiti u prvom kvartalu 2025. godine.

Način sprovođenja odredbe stava 1 ovog člana, bliže se uređuje propisom nadležnog organa državne uprave.

Podzakonski propisi

Član 175g